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ПРЕПИС-ИЗВЛЕЧЕНИЕ ОТ ПРОТОКОЛ № 4 
от заседанието на УС на СБФД, състояло се на 16.03.2023 г. 

 

Присъстват от УС: Милко Лазаров, Михаил Мелтев, Геновева 
Димитрова, Владимир Лекарски, Стефан Командарев, Мариана Вълканова, 
Деян Статулов, Анастас Джидров, Весела Данчева, Светослав Драганов 

Присъстват още: Венелин Грамадски – председател на Контролната 
комисия, Биляна Николова – председател на гилдия „Монтаж“, Цветан Недков 
– председател на гилдия „Оператори“, Стефан Илиев – член на ръководството 
на гилдия „Композитори и звукорежисьори“, Васил Мареков – секретар по 
стопанските въпроси, Екатерина Чурилова – юрист СБФД 

ДНЕВЕН РЕД:   

1. Обсъждане на предложение от ИНТИ ООД относно сключване на 
споразумение за разсрочване и опрощаване на техни задължения към 
СБФД.  

2. Обсъждане на предложение от Домино инвест София ООД за 
удължаване с 9 месеца на срока за издаване на Констативен акт за 
установяване на годността за приемане на строежа  /Акт 15/ съгласно Чл. 1 
ал. 1 от тристранно споразумение между СБФД, ИНТИ ООД и Домино 
инвест София ООД. 

3. Обсъждане на предстоящ ремонт на творческа база на СБФД в гр. 
Балчик и  определяне на таван на разходите  за строително-ремонтни 
работи. 

4. Определяне на цени за сезон 2023 г., в Балчик. 

5. Предложение за допълнение към решението на УС от Заседание на 
06.01.23 г относно членски внос.  

6. Промени в Регламента на Национален фестивал на българското 
кино – Награди на СБФД „Васил Гендов“ 

7. Разни 

Към момента на откриване на заседанието присъстват 10 от 15 членове на 
УС. Заседанието има кворум за провеждане и взимане на решения. 

Михаил Мелтев подложи на гласуване обявения дневен ред. 

УПРАВИТЕЛНИЯТ СЪВЕТ утвърди дневен ред за провеждане на 
настоящото заседание както следва: 
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1. Обсъждане на предложение от ИНТИ ООД относно сключване на 
споразумение за разсрочване и опрощаване на техни задължения към 
СБФД.  
2. Обсъждане на предложение от Домино инвест София ООД за 
удължаване с 9 месеца на срока за издаване на Констативен акт за 
установяване на годността за приемане на строежа  /Акт 15/ съгласно Чл. 1 
ал. 1 от тристранно споразумение между СБФД, ИНТИ ООД и Домино 
инвест София ООД. 
3. Обсъждане на предстоящ ремонт на творческа база на СБФД в гр. 
Балчик и  определяне на таван на разходите  за строително-ремонтни 
работи. 
4. Определяне на цени за сезон 2023 г., в Балчик. 
5. Предложение за допълнение към решението на УС от Заседание на 
06.01.23 г относно членски внос.  
6. Промени в Регламента на Национален фестивал на българското кино – 
Награди на СБФД „Васил Гендов“ 
7. Разни 
 

„за“ – 10 (Милко Лазаров, Михаил Мелтев, 
Геновева Димитрова, Владимир Лекарски, 
Стефан Командарев, Мариана Вълканова, Деян 
Статулов, Анастас Джидров, Весела Данчева, 
Светослав Драганов) 
„против“ – няма   
„въздържали се“ – няма 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 

 xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
 

ПО ВТОРА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 ПО ТРЕТА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 
 
 Васил Мареков: Есента на миналата година се направи ремонт на покрива 
на къщата в Балчик /най-скъпата част от ремонта/ - 21000 лв. без ДДС. 
Необходимо е обаче да се ремонтира и фасадата. Фирмата, която ремонтира 
покрива работи много добре, коректни бяха. Още тогава те ни дадоха една 
оферта за ремонт изцяло на фасадата на стойност 11 656 лв. без ДДС, която 
включва материали: скеле, боя и т.н. Това обаче на мен ми се струва малко 
скъпо… 
 Анастас Джидров: Кога са я дали тази оферта? 
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 Васил Мареков: На 28.10.2022 г. 
 Анастас Джидров: Значи преди инфлацията… 
 Васил Мареков: Говорих сега с тях, запазват я… Увеличава се само 
цената на боята с 5%. От сумата 11 656 лв., 3000 лв. е скеле и смятам, че това е 
твърде много и за това ще преговарям с тях, така че да бъде намалена цената на 
целия ремонт. 
 Мариана Вълканова: Не може ли скелето да се вземе под наем? 
 Васил Мареков: Да, но е скъпо. 
 Милко  Лазаров: Какво включва този ремонт? 
 Васил Мареков: Доставка на скеле, фасадата на къщата от всички страни 
/измазване, боядисване/, улуците ще се сменят и имат да довършват едни… 
 Милко Лазаров: Финансовото ни състояние  позволява ли ни? 
 Васил Мареков: Позволява ни… Мисля, че максималният таван, за който 
имаме възможност да гласуваме, като ги притиснем малко и да търсим друго 
скеле, е не повече от 10 000 без ДДС, или 11 656 с ДДС. Т.е., предлагам да 
гласуваме един бюджет за този ремонт, пък ако не постигнем съгласие с тази 
фирма, ще търсим друга. 
 Милко  Лазаров: Имаме ли друга оферта?  
 Васил Мареков: Не 
 Весела Данчева: Колко етажа е къщата? 
 Васил Мареков: Три 
 Геновева Димитрова: Въобще не ми се струва много тази оферта… 
 Стефан Командарев: От предишния ремонт, останали ли сте с 
впечатление, че са скъпчии… 
 Васил Мареков: Не, напротив… 
 Стефан Командарев: То и това е важно – да има коректни отношения 
 Весела Данчева: Да. И при положение, че офертата е дадена през м. 
октомври и не казват сега, че ще поскъпне…  
 Васил Мареков: Само за цената на боята казаха, че ще се увеличи с 5%. 
Много добре мина ремонта на покрива. Има някои неща, които те ще си 
довършат безплатно, така наречените подгреди. 
 Геновева Димитрова: Аз мисля да си остане така… 
 Стефан Командарев: И аз смятам, че е по-добре да си остане тази фирма 
 Васил Мареков: Аз мисля, че ако намерим в Балчик по-евтино скеле, ще 
свалим от тази цена сумата за скелето, и ще преговаряме за… 
 Милко Лазаров: Как осигуряваме тези пари? Как преди Съюзът е нямал, а 
сега има пари за това – за покрива, за този ремонт… 
 Васил Мареков: От проектите, спестяваме разходи за заплати… 
 Милко Лазаров: Да. Хората, които са ангажирани в проектите, си 
получават възнагражденията от проектите и се оголват едни средства, за да се 
плащат тези ремонти. 
 Анастас Джидров: Предлагам да вземем втора оферта  от друга фирма… 
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 Геновева Димитрова: Защо да взимаме втора оферта, след като… 
 Анастас Джидров: За да видим дали тази оферта е добра, или не 
 Васил Мареков: Вие можете да гласувате таван на бюджета за ремонта… 
 Весела Данчева: Ама ти можеш да получиш по-ниска оферта и да ти се 
обели фасадата още на… След като тези хора работят читаво… 
 Милко Лазаров: Нашето решение трябва да е тавана на сумата за ремонта. 

Геновева Димитрова: Ама като спестим 1000 лв., какво печелим? 
Милко Лазаров: Ние не можем да вземем решение да работим с тази 

фирма. Трябва да обявим таван. Васко ще направи проучване и с други 
компании и накрая той ще предложи на УС фирмата, която според него е най-
добре да извърши ремонта. 

Васил Мареков: Предлагам да се определи само един таван на сумата и 
вече самата оферта на фирмата, като най-вероятно ще е тази… 

Весела Данчева: Ние предлагаме таванът да не е 10 000, а 12 000 
Васил Мареков: Не, 10 000 лв. 
Весела Данчева: Аз предлагам 12 000, защото имаш офертата на фирмата, 

плюс 5% увеличение за боя… 
Милко Лазаров: Не, 10 000 е добре. 
………………………………………………………………………………. 
Михаил Мелтев: Първата част от решението е, че УС взима решение да 

бъде извършен ремонт на фасадата и смяна на улуците на творческа база на 
СБФД в Балчик. Съгласни ли са всички?  

Гласове: Да 
Михаил Мелтев: „Против“ и „въздържали се“ няма. 
Михаил Мелтев: Втората част от решението: „Гласува лимит от…“ И тук 

има две предложения 10 000 и 12 000 лв. Кой е за 10 000 лв.? Двама.  
Милко Лазаров: Без ДДС ли е тази сума? 
Геновева Димитрова: Да, и двете суми са без ДДС 
Михаил Мелтев: Второто предложение е за 12 000 лв. Кой е „за“?- Седем. 

„Против“? – Двама. „Въздържали се“? – няма 
Михаил Мелтев: Последната част от решението е: „възлага на стоп. 

секретар да проведе преговори за намаляване на цената с фирма „П.Н.А“ ЕООД 
и да бъде сключен договор с нея в рамките на гласувания бюджет.  

Към момента на гласуване присъстват 9 от 15 членове на УС. Налице е 
необходимия кворум за взимане на решение.  
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След проведеното обсъждане и гласуване, УПРАВИТЕЛНИЯТ СЪВЕТ 
РЕШИ:  

1. Да се извърши ремонт на фасадата и смяна на улуците на 
творческа база на СБФД в Балчик. 

„за“ – 9 (Милко Лазаров, Михаил Мелтев, 
Геновева Димитрова, Владимир Лекарски, 
Стефан Командарев, Мариана Вълканова, 
Деян Статулов, Анастас Джидров, Весела 
Данчева) 
„против“ – няма   
„въздържали се“ – няма 

2. Гласува лимит от 12 000 лв. /дванадесет хиляди/ без ДДС за 
извършване на ремонта на творческа база на СБФД в Балчик. 

„за“ – 7 (Михаил Мелтев, Геновева 
Димитрова, Владимир Лекарски, Стефан 
Командарев, Мариана Вълканова, Деян 
Статулов, , Весела Данчева) 
„против“ – 2  (Милко Лазаров, Анастас 
Джидров) 
„въздържали се“ – няма 

3. Възлага на стопанския секретар на СБФД – Васил Мареков, да 
проведе преговори за намаляване на цената с фирма „П.Н.А“ 
ЕООД и да бъде сключен договор с нея в рамките на гласувания 
лимит. 

„за“ – 9 (Милко Лазаров, Михаил Мелтев, 
Геновева Димитрова, Владимир Лекарски, 
Стефан Командарев, Мариана Вълканова, 
Деян Статулов, Анастас Джидров, Весела 
Данчева) 
„против“ – няма   
„въздържали се“ – няма 
 

 Милко Лазаров: Васко, каква гаранция ще даде тази фирма? 
 Васил Мареков: Гаранционен срок 120 месеца. 
 
 ПО ЧЕТВЪРТА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД:  
 Васил Мареков: Къщата в Балчик има 3 стаи. Едното помещение е на 
последния етаж с голяма веранда. Води се студио, защото е малко по-голяма 
стая, с 3 легла и има самостоятелен санитарен възел и вана. На същия този етаж 
има още 2 стаи с общ балкон. Едната стая е с 3 легла, другата с 2 легла. Тези 
две стаи са с обща баня и тоалетна. Долу има една по-малка стая, която 
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навремето вероятно е била за обслужващ персонал, която е с 1 легло и към нея 
има също санитарен възел. Базата разполага с голям общ хол /60 кв. м/, 
разположен на 1 етаж и обща напълно оборудвана кухня с отделни хладилници 
за всяко от жилищните помещения на партер. Предлагаме следните цени:  

  Помещение 

За членове на СБФД и членове на 
семейството им 

 /вкл. деца до 18 навършени години/ Свободен прием 

висок сезон 
01.07-31.08 

01.06 -30.06 и  
01.09 -30.09 

висок сезон 
01.07-31.08 

01.06 -30.06 и  
01.09 -30.09 

1 Студио с 3 легла 70 55 

225 180 

2 Стая с 3 легла 60 50 

3 Стая с 2 легла 50 35 

4 Стая с 1 легло 15 10 

5 
Наем на цялата база  

/10 човека максимално/ 180 140 

      
Цената е за наем на помещение / съответно цялата база/ за нощ в лева с вкл. ДДС. 

Цените за свободен прием са само за наем на цялата база /с ограничение на броя ползватели до 10 човека/.  

Цената за наем на цялата база за съюзни членове, важи само в случай че базата са ползва само от съюзни 
членове и членовете на техните семейства. 

За периода 01.07-31.08 минимален престой - 3 нощувки, максимален – 10 /с възможност за допълнителни дни 
при наличие на свободен капацитет/ 

За периода 01.06 - 30.06 и 01.09 -30.09 - няма ограничения в броя на нощувките за съюзните членове. 
Наемането на базата за свободен прием се разпределя при възможност и при минимален престой от 3 
нощувки. 

За периода 01.10 - 30.05 ползването на базата става след предварителна договорка на условията /период и 
цена/ и наличието на възможност за това. 

Ползване на походно легло - доплащане от 7 лева за нощувка. Деца до 16 навършени години на походно легло 
и/или детско легло -без заплащане. 

В случай че, съюзен член ползва базата със свои близки /извън членовете на неговото семейство/, които не са 
членове на СБФД, цената за тях се калкулира като цените за ползване от съюзни членове за съответния 
период се индексират с 30%  

  
 Милко Лазаров: Не разбирам защо при свободния прием цената е 
написана така, на едро … 
 Васил Мареков: Защото при свободен прием трябва да се заемат изцяло 
помещенията. Има риск да възникне някакъв инцидент когато почиващите са 
смесени - съюзни членове и външни. 
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 Милко Лазаров: Какво значи това? Миналата година как беше… ако има 
свободна стая и някой иска да я вземе, защо да не я вземе!? Не съм много 
съгласен с това… Трябва да има цени и за свободен прием, както беше досега… 
 Васил  Мареков: Идеята е, че когато са само съюзни членове, те се 
познават… 
 Милко Лазаров: Не е вярно това. Бил съм на почивка там със съюзни 
членове, с които се запознах там… 
 Васил Мареков: Досега не сме имали инцидент някой да каже, че му е 
изчезнало нещо, но ако това се случи в бъдеще… 
 Милко Лазаров: Миналата и по-миналата година сме давали на външни 
хора… На базата на какво възникна това предложение? На базата на какво е 
рисковано? 
 Васил Мареков: Създава се голям риск с даване на базата на външни 
хора… 
 Милко Лазаров: Не съм съгласен с това… Миналата година направихме 
една рекламна кампания по моя инициатива и се подобри чувствително 
посещаемостта. Имаше и външни хора дори… 
 Васил Мареков: Имаше, но те по-скоро са инцидентно, от време на 
време… 
 Весела Данчева: Ако аз като съюзен член отида там с приятелско 
семейство, които не са съюзни членове, тогава отказваме тази опция… 
 Милко Лазаров: Точно така… 
 Васил Мареков: Не е така. В случай, че съюзен член ползва базата със 
свои близки /извън членовете на неговото семейство/, които не са членове на 
СБФД, цената за тях се калкулира като цените за ползване от съюзни членове за 
съответния период, индексирани с 30% . 
 Милко Лазаров: Но, ако минат случайни минувачи, има свободни стаи и 
искат да наемат, те няма да могат да я наемат. 
 Васил Мареков: Да, но като има летуващи съюзни членове, те са 
разположили лични вещи, знаеш, по етажи, по хладилници долу, някой си е 
забравил телефона някъде… В един момент нещо изчезва. Как ние ще 
обезпечим това нещо. А когато цялата къща е дадена на външни хора, цената е 
ясна… 
 Милко Лазаров: Добре, ако изчезне телефона на съюзен член, ние как ще 
го обезпечим? 
 Васил Мареков: По-различно е. 
 Милко Лазаров: Добре, но ако някой външен иска да наеме цялата къща, 
там непременно ще има в този период поне една от стаите да е заета от съюзен 
член. Как ще дадеш цялата къща? 
 Васил Мареков: Ами няма да му я дадем… 
 Милко Лазаров: Значи ние изцяло изключваме достъпа на външни хора… 
 Анастас Джидров: Трябва всяка стая да има цена за външни хора… 
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 Стефан Командарев: Васко каза, че това не е хотел. Няма рецепция, няма 
постоянен вътрешен човек, който да следи за … 
 Васил Мареков: Има, но тя не изпълнява тези функции, не е постоянно 
там. 
 Милко Лазаров: Добре, аз ще се съглася с това, което предлага Васко, 
макар че трябваше да го обсъдим предварително. Това предложение не е 
обсъждано предварително и то ме изненадва. За мен то е нещо ново, досега се 
работеше на друг принцип. 
 Михаил Мелтев: Имайте предвид, че къщата  не е регистрирана като 
търговски обект пред Общината и, ако ни глобят за това… Това си е наша 
творческа база и само съюзни членове по закон имат право да пребивават там. 
 Весела Данчева: Ако имате такъв аргумент… Ние затова питахме дали е 
имало такива случаи… 
 Михаил Мелтев: Ако се вземе решение, че това ще бъде хотел, тогава ще 
се предприемат действия да се регистрира като хотел, което означава други 
данъци, проверка от санитарни власти и т.н. 
 Весела Данчева: Ами, ако може, да бъде както казахте, като миналата 
година… 
 Милко Лазаров: Проблемът е, че вътрешно къщата е в окаяно състояние и 
ние няма да можем да я подобрим за този сезон. Но, ако за догодина успеем да 
я подобрим отвътре, според мен ние ще губим средства, ако не я пуснем на 
свободно ползване… 
 Михаил Мелтев: А защо не предложиш и нови мебели да се купят… 
 Милко Лазаров: Защото не разполагаме със средства… На тези легла не 
може да се спи, не са хубави, трябва да се боядиса отвътре. Съгласен съм с 
това, което се предлага, но ще гласувам „въздържал се“, защото ми се струва, че 
ще изгубим средства. 
 Весела Данчева: Ако е нямало проблем както е било миналата година, 
защо не го оставим така? 
 Милко Лазаров: Защото не е хотел и сме уязвими. 
 Мариана Вълканова: Един съюзен член може да покани свои приятели-
гости да летуват заедно… 
 Милко Лазаров: То е описано по-долу. Въпросът е дали е справедливо 
това нещо и аз понеже съм по-пестелив… Преди да гласувате, искам да ви дам 
една информация. С Васко положихме огромни усилия в Министерство на 
културата, със зам. министъра, който отговаряше за паметниците на културата 
се видяхме, претендирахме те да поемат този ремонт, което беше абсолютно 
резонно, добър архитект ни направи много хубав план, но те дори не ни приеха 
документите. На практика ни отсвириха, не са ги разглеждали дори. Така че сме 
направили всичко възможно ремонтирането на къщата да бъде поета от тях, 
защото тази къща не е наша. Тя е паметник на културата, която не е наша 
собственост. 
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 Стефан Илиев: Паметници на културата са много обекти. Тези, които са с 
местно значение са дребни. Министерството подкрепя обекти с национално 
значение. 
 Васил Мареков: Аз предлагам, ако решите, за да има гъвкавост, за всички 
външни хора цените да са с 30% завишени от тези за съюзни членове. А само за 
външни хора, сградата да се дава цялата. 
………………………………………………………………………………… 
 Милко Лазаров: Нека да е както го е предложил Васко, очевидно го е 
премислил… 
 Михаил Мелтев: Колеги, предлагам да вземем вече решение. Одобряваме  
ли така, както го е предложил Васко. 
 Милко Лазаров: Аз дори няма да съм „въздържал се“, а ще гласувам „за“. 

Към момента на гласуване присъстват 9 от 15 членове на УС. Налице е 
необходимия кворум за взимане на решение.  

 
След проведеното обсъждане, УПРАВИТЕЛНИЯТ СЪВЕТ РЕШИ: 

Утвърждава правила и цени за ползване на творческата база на СБФД в 
гр. Балчик както следва: 

  Помещение 

За членове на СБФД и 
членове на семейството им 

 /вкл. деца до 18 
навършени години/ Свободен прием 

висок сезон 
01.07-31.08 

01.06 -30.06 
и  

01.09 -30.09 

висок 
сезон 
01.07-
31.08 

01.06 -
30.06 и  
01.09 -
30.09 

1 Студио с 3 легла 70 55 

225 180 

2 Стая с 3 легла 60 50 

3 Стая с 2 легла 50 35 

4 Стая с 1 легло 15 10 

5 

Наем на цялата 
база  

/10 човека 
максимално/ 180 140 

      Цената е за наем на помещение /съответно цялата база/ за нощ в лева 
е с включено ДДС. 
Цените за свободен прием са само за наем на цялата база /с 
ограничение на броя ползватели до 10 човека/.  
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Цената за наем на цялата база за съюзни членове, важи само в случай, 
че базата са ползва само от съюзни членове и членовете на техните 
семейства. 
За периода 01.07-31.08 минимален престой - 3 нощувки, максимален – 
10 /с възможност за допълнителни дни при наличие на свободен 
капацитет/ 
За периода 01.06 - 30.06 и 01.09 -30.09 - няма ограничения в броя на 
нощувките за съюзните членове. 
Наемането на базата за свободен прием се разпределя при възможност 
и при минимален престой от 3 нощувки. 
За периода 01.10 - 30.05 ползването на базата става след 
предварителна договорка на условията /период и цена/ и наличието 
на възможност за това. 
Ползване на походно легло - доплащане от 7 лева за нощувка. Деца до 
16 навършени години на походно легло и/или детско легло - без 
заплащане. 
В случай че, съюзен член ползва базата със свои близки /извън 
членовете на неговото семейство/, които не са членове на СБФД, 
цената за тях се калкулира като цените за ползване от съюзни 
членове за съответния период като се индексират с 30%. 
  

„за“ – 9 (Милко Лазаров, Михаил Мелтев, 
Геновева Димитрова, Владимир Лекарски, 
Стефан Командарев, Мариана Вълканова, 
Деян Статулов, Анастас Джидров, Весела 
Данчева) 
„против“ – няма   
„въздържали се“ – няма 

 
 ПО ПЕТА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 
 

Михаил Мелтев: Ние сме определили цена за съюзен член в работна 
възраст и съюзен член в пенсионна възраст, а след навършени 75 г. съюзният 
член се освобождава от членски внос. Взели сме решението, че клубните карти, 
които се издават за членове на семейството на всеки съюзен член, като цена са 
равностойни на неговия членски внос. Пропуснали сме обаче да изясним казуса 
с клубната карта когато съюзният член е на и над 75 г. Т.е., когато съюзният 
член е освободен вече от членски внос, дали за клубната карта на член от 
неговото семейство няма да се плаща нищо, или ще се дължи някаква 
минимална вноска. Предложението е: да се допълни Решението на УС по т. 2 от 
заседанието, проведено на 06.01.2023 г., както следва: след текста: „… 
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Стойността на клубната карта за съпруг/а и деца до 18-годишна възраст на 
титуляр-съюзен член в пенсионна възраст е равна на стойността на чл. внос 
за титуляря-съюзен член в пенсионна възраст, или за 2023 г. стойността й е в 
размер на 5 /пет/ лева“, да се добави следното изречение: „… съответно 
клубната карта е безплатна, в случаите когато титуляр-съюзен член е на 
възраст на и над 75 г.“. Който е съгласен, моля да гласува. 

Към момента на гласуване присъстват 9 от 15 членове на УС. Налице е 
необходимия кворум за взимане на решение.  

 
УПРАВИТЕЛНИЯТ СЪВЕТ РЕШИ: Допълва Решението си по т. 2 от 

заседанието, проведено на 06.01.2023 г., както следва: след текста: „… 
Стойността на клубната карта за съпруг/а и деца до 18-годишна възраст на 
титуляр-съюзен член в пенсионна възраст е равна на стойността на чл. 
внос за титуляря-съюзен член в пенсионна възраст, или за 2023 г. 
стойността й е в размер на 5 /пет/ лева“, да се добави следното изречение: 
„… съответно клубната карта е безплатна, в случаите когато титуляр-
съюзен член е на възраст на и над 75 г. 

„за“ – 9 (Милко Лазаров, Михаил Мелтев, 
Геновева Димитрова, Владимир Лекарски, 
Стефан Командарев, Мариана Вълканова, 
Деян Статулов, Анастас Джидров, Весела 
Данчева) 
„против“ – няма   
„въздържали се“ – няма 

 
 ПО ШЕСТА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 
 
 Михаил Мелтев: Накратко предложението на Владо Лекарски /приложено 
към настоящия протокол/ е следното. Тъй като работата на художника е една и 
съща и в документален филм с възстановки, и в късометражен и 
пълнометражен игрален филм, той предлага от името на гилдия „Художници“, 
да има една награда от всички. Аз много лекомислено и възторжено го 
подкрепих, като предоставих предложението на юристката Катя Чурилова да 
подготви юридически текст за изменение. След една седмица обмисляне, тя 
изпрати ето този текст /текстът приложен към настоящия протокол/. Това обаче 
предполага преработване на целия правилник. Но изведнъж този казус се 
усложнява, защото: не е ли една и съща работата на актьора, не е ли една и 
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съща работата, да кажем, на операторите… На доста от членовете на екипите се 
оказа, че работата може да бъде засегната от този казус. С други думи предстои 
една много сериозна работа и оглеждане и осмисляне на Регламента. В този 
смисъл предлагам да приемем по принцип неговото предложение, но да го 
оставим за следващата година, защото то наистина се нуждае от много по-
сериозно осмисляне, отколкото само една промяна на една или две точки от 
Регламента. Ние можем, по предложение на Председателя, да ги посъветваме те 
да си го направят така, както го предлагат… 
 Милко Лазаров: Бордът няма да има нищо против, ако в номинациите ви е 
засегнато примерно…  
 Стефан Командарев: Може въобще да не възникне такъв казус… 

Владимир Лекарски: Разбира се… Миналата година обаче го имаше и 
оттам се появиха нещата. Ние свободно си предложихме… 

Милко Лазаров: Предполагам, че Борда няма да има нищо против вашите 
номинации… Те ще ги вземат предвид… 

Владимир Лекарски: Аз съм съгласен, че във всяка една гилдия може да 
се съобщи този текст… 

Деян Статулов: При някои го няма този казус, при други го има… 
Владимир Лекарски: Може да имат, а може и да нямат… 
Милко Лазаров: Проблемът идва от друго. Настоящият регламент е 

конструиран на принципа разделение на жанровете: игрално, документално и 
анимационно. И нищо не може да бъде валидно за всичките. За да се направи 
това нещо, трябва напълно да се реорганизира целият регламент. Аз 
предполагам, че Бордът, който одобрява номинациите, няма да има нищо 
против вие да номинирате… 

Владимир Лекарски: Аз съм съгласен, стига да не се получи в един 
момент някаква съпротива от Борда… 

Милко Лазаров: Не, може да има, но ще бъде жалко, ако има… 
Владимир Лекарски: Защо тогава един вид бяха ощетени тези, които бяха 

предложени от нас! Те знаеха, че са предложени, и в един момент получихме 
съобщение, че трябва да изберем от игралното кино, които според нас, казвам 
общото мнение, не го заслужаваха… Но, добре, това, което казваш ти… 

Милко Лазаров: Можете да кажете, че тази година вие номинирате, 
примерно, три филма, а не четири или пет. Това е ваше право… Вие не сте 
длъжни да дадете 5 номинации… 
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Владимир Лекарски: Ние го направихме между другото… Такава беше 
годината… За тази година как ще е, не знам…Аз гледам филми от два дена…  
Да кажем, че тази година ще дойдат някои по-добри неща… 

Милко Лазаров: Аз следя големите фестивали, откъдето е заимстван 
нашия Регламент, защото те от години го правят това. Тази година беше 
поредната – 73-то издание, в която Берлинале не си променя регламента. Това е 
най-нормалното нещо: ние всяка година да си променяме регламента в 
зависимост от куп обстоятелства, творчески и т.н. Така че това ще го мислим за 
догодина… Предложете на Борда каквото сметнете за добре… 

Владимир Лекарски: Ясно, ние ще предложим на Борда каквото сметнем 
за добре… 

Анастас Джидров: А не може ли да го променим тази година за тази 
гилдия и впоследствие, ако се налага, за друга? 

Владимир Лекарски: Защото това е най-близко до нашата гилдия… 
Милко Лазаров: Може, но това ще изисква адски много работа, 

реорганизация в условия на течащи вече прожекции, нали  разбирате… 
Анастас Джидров: Говоря за догодина… 
Деян Статулов: Добре де, за догодина може, ама няма време за сега… 

Сега вече сме в кампания за фестивала…  
Милко Лазаров: Владо, вие сте удовлетворени… Нали разбираш… Борда 

ще го съгласуваме… Работата на Борда е да потвърди номинациите, които 
гилдиите са излъчили… Ако Бордът потвърди тези номинации, те отиват за 
номинации… 

Владо Лекарски: Добре, разбрах, така ще го предам на гилдията… Бордът 
би трябвало да потвърди нещата като меродавни… 

 
ПО СЕДМА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД: 
Мариана Вълканова: Искам да предложа за водещ на церемонията да бъде 

Васил Върбанов – този, който връчи миналата година наградата за звук, защото 
той е с много хубаво чувство за хумор. 

Милко Лазаров: Ние сме избрали Борд на фестивала… Това е негов 
прерогатив и УС не участваме в това… За съжаление тази година Захари 
Бахаров не можа да си отмени полета до Амстердам, на 16-ти пътува за там, и 
не може да поеме воденето на церемонията. Иначе Бордът искаше да е той… 
Беше страхотен като водещ миналата година… Той ми е намекнал, че ако 
догодина няма ангажимент…, гледа на Съюза като на нещо важно и е много 
лоялен… Опита се да си отмени полета… Миналата година си отмени два 
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снимачни дни в Англия, които не му бяха платени… Наистина опита и сега, но 
не е успял да си промени полета за Амстердам. 

Геновева Димитрова: А Юлиян Вергов? 
Милко Лазаров: Вчера излезе решение на Съда във връзка със ситуацията 

около него… Бордът е решил да се водят разговори с него … Те избраха вече 
жури. За документалното още не е готово… 
 Михаил Мелтев: Ако няма други въпроси, заседанието се закрива. 
 

С изчерпване на обсъжданите въпроси, заседанието бе закрито. 
 
Подробната дискусия по обсъжданите точки е в аудиозапис, неразделна 

част от настоящия протокол. 
 

 

ГЛ. СЕКРЕТАР:  ПРЕДСЕДАТЕЛ:  
 /Михаил Мелтев/      /Милко Лазаров/  

 


